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Puheenjohtajakokous päätti 12. toukokuuta 2005 kehitysyhteistyövaliokunnan pyynnöstä 
lähettää tilapäisen valtuuskunnan Indonesiaan ja erityisesti tsunamin tuhoista kärsineeseen
Acehin maakuntaan arvioimaan hätäavun perillemenoa sekä kunnostuksessa ja 
jälleenrakennuksessa tapahtunutta edistystä (20.–26. heinäkuuta 2005).

Euroopan parlamentin poliittiset ryhmät nimittivät tilapäiseen valtuuskuntaan seuraavat 
jäsenet:

– Luisa Morgantini (GUE-NGL/Italia), kehitysyhteistyövaliokunnan puheenjohtaja
– Max van den Berg (PSE/Alankomaat), kehitysyhteistyövaliokunnan varapuheenjohtaja
– Nirj Deva (PPE-DE/Yhdistynyt kuningaskunta)
– Jürgen Schröder (PPE-DE/Saksa)
– Ana Maria Gomes (PSE/Portugali)
– Alessandro Battilocchio (NI/Italia).

Tilapäinen valtuuskunta tapasi Brysselissä ennen matkalle lähtöä ECHOn, OXFAMin ja 
indonesialaisten kansalaisjärjestöjen edustajia sekä Indonesian tasavallan EU-suurlähettilään.

Indonesiassa tilapäinen valtuuskunta tapasi tasavallan varapresidentin, hallituksen ja 
parlamentin jäseniä, paikallisviranomaisten edustajia, YK:n virastojen, kansalaisjärjestöjen ja 
suunnitteluryhmien edustajia sekä EU:n jäsenvaltioiden lähetystöjen päällikköjä. 
Valtuuskunta piti kokouksia Jakartassa ja matkusti Nanggroe Aceh Daarussalamin 
maakuntaan (Länsi-Sumatra), jossa se vieraili pääkaupunki Banda Acehissa, Calangissa ja 
Meulabohissa. Osa valtuuskunnasta matkusti myös Medaniin ja Niasin saarelle, jossa 
valtuuskunta tarkasteli 29. maaliskuuta sattuneen maanjäristyksen aiheuttamia tuhoja 
(ohjelma kokonaisuudessaan on tämän selvityksen liitteenä).

Tilapäinen valtuuskunta haluaa kiittää kaikkia niitä, jotka ovat osallistuneet matkan 
järjestelyihin, ja erityisesti Euroopan komission Jakartan lähetystöä, ECHOa, OCHAa ja 
IOMia.

Hätätila

Joulukuun 2004 tsunami oli ennennäkemätön luonnonkatastrofi. Maanjäristyspesäke sijaitsi 
aivan Acehin länsirannikon tuntumassa. Tsunami aiheutti pahinta tuhoa Indonesiassa. 
Länsirannikko ja erityisesti Meulaboh kuuluivat eniten kärsineisiin alueisiin. Banda Acehin 
rantavyöhyke tuhoutui ja eräät pienet kaupungit hävisivät kokonaan.

Tsunami tappoi 128 645 ihmistä ja jätti jälkeensä 93 662 kadonnutta. 532 898 henkilöä 
jouduttiin siirtämään muualle maahan. Yli 900 koulua, kahdeksan keskussairaalaa ja 
230 paikallisklinikkaa tuhoutui. Lähes 500 siltaa huuhtoutui pois tai vaurioitui pahasti ja yli 
5 900 km tieverkostoa päätyi käyttökelvottomaksi. Useimmat katkarapuviljelmät tuhoutuivat 
ja tuhansia hehtaareja riisipeltoja hautautui mutaan ja pilaantui meriveden vuoksi. Myös 
lukuisat laivat tuhoutuivat täysin. Acehin satama ja lauttaterminaalit kärsivät suuria 
vahinkoja, samoin kuin muutamat lentoasemat.

Maakunnan virkaatekevän maaherran Azwar Abubakarin mukaan 31 900:sta julkisen sektorin 
virkamiehestä arviolta jopa 7 000 kuoli, katosi, siirtyi muualle tai loukkaantui tsunamissa. 
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Tämä oli vakava isku terveydenhuollon ja koulutuksen kaltaisille julkisille palveluille. 
Maailmanpankin laatimassa tilannekatsauksessa arvioidaan, että paikallishallinnon 
henkilöstöstä kuoli 9 prosenttia eli noin 3 000 henkeä, joista useimmat työskentelivät 
alemmilla hallintotasoilla. Useimmat näistä viroista voidaan täyttää vuoden 2005 loppuun 
mennessä.

Myös maanomistuskysymys on suuri huolenaihe, sillä 300 000 maapalstaa kärsi tsunamin 
aiheuttamista tuhoista ja 100 000 niistä hävisi kokonaan. Monia maanomistukseen liittyviä 
kysymyksiä nouseekin nyt esiin.

Humanitaarinen apu

Heti tsunamin jälkeen käynnistetty hätäapuoperaatio oli suurin koskaan nähty, ja siihen 
osallistuivat ahkerasti sekä valtioiden viralliset organisaatiot että kansalaisjärjestöt. Yleisökin
osallistui ennennäkemättömän aktiivisesti ja antoi puolet kaikesta avusta. ECHOn
rahoitusavun määrä on tähän mennessä lähes 40 miljoonaa euroa.

Lähes kaikille tsunamin uhreiksi joutuneille ihmisille on voitu tarjota alkeellinen suoja, 
elintarvikkeita, parempilaatuista vettä ja terveyspalveluja. Sen ansiosta mitään suurempaa 
epidemiaa ei ole kansalaisten hyvinvoinnista vastaavan koordinointiministerin Alwi Shihabin 
mukaan esiintynyt. Shihab kiitti avustustyöntekijöitä, jotka ovat toimineet esimerkillisesti 
osoittamalla solidaarisuutta Acehin asukkaita kohtaan uskonnollisista eroista piittaamatta. 
EU:n kokonaisavustus hätätilavaiheessa oli yhteensä noin 170 miljoonaa euroa. 

Kohti kunnostusta ja jälleenrakennusta

Hätätilavaihe päättyi virallisesti 26. maaliskuuta 2005. Käytännössä ei kuitenkaan voida 
määritellä tarkasti, milloin hätätila päättyi tai milloin voitiin siirtyä kunnostus- ja 
jälleenrakennusvaiheeseen. Tietyillä alueilla on jouduttu kenttätilanteesta riippuen jatkamaan 
tyypillisiä avustustoimia, kuten suojien rakentamista tai elintarvikeapua, vielä kyseisen 
päivämäärän jälkeenkin, ja ne jatkuvat edelleen muun muassa tankeissa tuotavan juomaveden 
jakelun muodossa.

Kysymys uudelleen asutettavaksi soveltuvan maan omistussuhteista alkaa viivyttää 
jälleenrakennustoimintaa. Maanomistuskysymys on yksi ongelmallisimmista asioista. Eräät 
asumattomat alueet ovat huuhtoutuneet kokonaan pois ja kirjaimellisesti hävinneet kartalta. 
Monet laguunit sijaitsevat nyt rannikkoalueella. Lisäksi monet maapalstat, jotka vielä ovat 
olemassa, on nyt luokiteltu liian vaarallisiksi. Maanomistussuhteet eivät Banda Acehissa 
myöskään kovin monissa tapauksissa perustuneet kirjallisiin todistuksiin, kuten Euroopassa 
on tapana, vaan yhteisön perinteisiin. Kaikki nämä syyt selittävät osittain sitä, miksi talojen 
rakentamien on viivästynyt yhteisöjen pyrkiessä löytämään uusia tontteja, joille he voivat 
muuttaa ja alkaa rakentaa elämäänsä uudelleen.

"Puolipysyviä" ratkaisuja on pyritty löytämään, jotta ihmiset voisivat muuttaa pois suojista 
ennen maanomistuskysymyksen ratkaisemista. Niitä ovat esimerkiksi parakit, joissa asuu 
useita perheitä yhdessä, tai talot, jotka on rakennettu lopulliselle tontille, mutta halvemmilla 
materiaaleilla. Valtuuskunnan tapaamat maansisäiset pakolaiset ilmoittivat selvästi, etteivät he 
pidä parakeista, jotka sijaitsevat usein kaukana työpaikoista ja joissa yksityisyys on 
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harvinaista. Vaarana on myös, että puolipysyvistä ratkaisuista tuleekin pitkäaikaisia ja 
käytännössä lopullisia.

Valtuuskunta tutustui kuitenkin myös erittäin onnistuneisiin uusien talojen 
rakennushankkeisiin muun muassa Meulabohissa. 

Myös koulutus ja terveydenhoito kuuluvat osana jälleenrakennussuunnitelmaan. Luku- ja 
kirjoitustaito oli Acehissa ennen tsunamia kansallista keskiarvoa parempaa (se oli viides 30 
maakunnasta), mutta köyhyys oli yleistä (inhimillisen kehityksen indeksi vasta 23. 30 
maakunnan joukossa). Myös terveydenhoitopalveluja oli hyvin rajallisesti. Ministeri Shihabin 
mukaan Aceh sai niin paljon kansainvälisen yhteisön huomiota, että se pääsee lähemmäs 
vuosituhattavoitteita kuin muut Indonesian alueet. Terveydenhoito- ja 
koulutusinfrastruktuurin jälleenrakentamiseen kuluu kuitenkin aikaa, aivan kuten 
asuntojenkin rakentamiseen. Osa kouluista on kunnostettu nopeasti, mutta ne eivät täytä 
alkeellisimpiakaan seismistä kestävyyttä koskevia vaatimuksia.

Taloudellinen toiminta on elpymässä, kun tärkeimpiä tulonlähteitä eli kalastusta ja 
maataloutta aloitellaan jälleen vähitellen. Monet laivat tuhoutuivat, ja suunnitteilla onkin 
hankkeita laivojen rakentamiseksi perinteisellä tavalla EY:n rahoitustuen avulla. Näille 
hankkeille tulisi antaa etusija. Kalatalouden elvyttämisessä pitäisi keskittyä etupäässä 
paikallisten tarpeiden täyttämiseen, jotta elintarvikeapu voidaan asteittain lopettaa, eikä 
vientiin. Tilapäinen valtuuskunta sai sen käsityksen, että EU:n ohjelma, jossa vanhoja EU:n 
aluksia siirretään tsunamin runtelemiin maihin, ei ole tarkoituksenmukainen vastaus kentän 
tarpeisiin. Maatalouden ja erityisesti riisinviljelyn aloittaminen on mahdollista vasta 2–3 
vuoden päästä, sillä sadeveden on ensin huuhdeltava suola pois riisipelloilta. Metsiä on
suojeltava paremmin puun liikahakkuilta, sillä ne ovat tärkein makean veden lähde. 
Jälleenrakennus voi myös tarjota tilaisuuden kehittää kokonaan uusia toimintoja, kuten 
tuulivoimaa, aurinkoenergiaa ja kevytraidejärjestelmiä.

Valtuuskunta sai yleisesti ottaen sen käsityksen, että seitsemän kuukautta, jotka ovat kuluneet 
tsunamin jälkeen, ovat olleet hyvin lyhyt aika valtaisaa jälleenrakennusurakkaa ajatellen, ja 
että jos jälleenrakennukseen ryhdytään liian nopeasti, tuloksena voi olla huonolaatuisia 
infrastruktuureja. Jälleenrakennusvirastot ovat erittäin sitoutuneita työhönsä ja niiden työlle 
pitäisi osoittaa arvostusta.

Tuen parempi koordinointi

Hallitus on laatinut yleissuunnitelman, jonka pohjalta laaditaan laaja-alainen ohjelma ja 
periaatteet elpymisen edistämiseksi.

Useat lahjoittajat ja Indonesian hallitus ovat perustaneet Indonesiaan monenvälisen rahaston
koordinoimaan tukea. Rahastosta maksetaan tukea Acehin ja Niasin kunnostus- ja 
jälleenrakennustarpeisiin. Rahastoon osallistuvat EU, monet valtiot, kuten Kanada, ja eräät 
EU:n jäsenvaltiot, kun taas osa valtioista, esimerkiksi Australia, Japani ja Yhdysvallat, ovat 
päättäneet hallinnoida apuaan omin voimin kahdenväliseltä pohjalta. Monenvälistä rahastoa 
johtaa ohjauskomitea, johon kuuluu hallituksen, lahjoittajien ja kansalaisyhteiskunnan 
edustajia ja jota johtaa Maailmanpankki. 
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EY maksaa monenväliseen rahastoon yhteensä 203,5 miljoonaa euroa: 3,5 miljoonaa euroa 
nopean toiminnan järjestelmästä ja 200 miljoonaa euroa Latinalaista Amerikkaa ja Aasiaa 
(LAA) koskevasta asetuksesta (tästä summasta 80 miljoonaa euroa vuonna 2005 ja 
120 miljoonaa euroa vuonna 2006). Tällä hetkellä rahastoon on tehty sitoumuksia yhteensä 
460 miljoonan Yhdysvaltain dollarin edestä, joten EY:n osuus on yli 50 prosenttia. Kaikki 
muut avustussummat ovat 10–20 miljoonaa Yhdysvaltain dollaria, lukuun ottamatta 
Alankomaita, jonka avustussumma on 100 miljoonaa dollaria: Alankomaat allekirjoitti 
äskettäin sopimuksensa ja maksaa rahastolle 60 miljoonaa Yhdysvaltain dollaria tulevien 
viikkojen aikana.

Euroopan yhteisö maksaa rahastoon tulevien viikkojen aikana noin 18,5 miljoonaa euroa, ja 
sen jälkeen se allekirjoittaa nopean toiminnan järjestelmää koskevan sopimuksen 
3,5 miljoonan euron summasta ja ensimmäisen LAA-sopimuksen 30 miljoonan euron 
summasta. Kahden muunkin LAA-rahastosopimuksen allekirjoittamista kaavaillaan tänä 
vuonna, jotta summa vuonna 2005 nousisi 80 miljoonaan euroon. EY:n maksut suoritetaan 
aina erissä ja ne riippuvat rahaston suorituskyvystä. Maksuista suoritetaan aluksi 
50 prosenttia, sitten 30/20 tai 40/10 sitä mukaa kuin rahasto käyttää sillä ennestään olevia 
varoja. Maailmanpankki voi sitoutua hankkeisiin, vaikka varoja ei ole vielä kokonaan 
maksettu, käyttämällä ehtolauseketta. 

Acehin ja Niasin kunnostus- ja jälleenrakennusvirasto (BRR) perustettiin huhtikuussa 
2005. Sen puheenjohtajana toimii entinen kaivos- ja energiaministeri Kuntoro 
Mangkusubroto, jonka arvovalta on laajasti tunnustettu ja joka on tunnettu lahjomattomana 
miehenä. Hän varmasti tarvitseekin tätä arvovaltaa voidakseen täyttää paikkansa ja ”taistella 
hallituksen byrokratiaa ja sotilasbyrokratiaa vastaan”, kuten hän sanoo.

BRR on tähän mennessä hyväksynyt lähes 400 hanketta, joiden yhteisarvo on 4,1 miljardia 
Yhdysvaltain dollaria. Tästä summasta 1,3 miljardia dollaria on kuitenkin hyväksytty 
ehdollisesti eli sillä edellytyksellä, että uudelleenarvioinnissa varmistuu, että hankkeissa 
todella asetetaan laatu etusijalle. Loppusumma muodostuu lahjoittajien rahoittamiin 
hankkeisiin sijoitetuista 2 miljardista dollarista ja hallituksen rahoittamiin hankkeisiin 
sijoitetuista 860 miljoonasta dollarista, nyt kun valtiovarainministeriö on vapauttanut tämän 
summan, joka saadaan pääasiassa velkojen takaisinmaksun lykkäyksestä ja hätävarannoista. 

Kuntoro painotti, että kaikkien lahjoittajien on pidettävä lupauksensa. Valtuuskunnan 
tapaaminen hänen kanssaan oli erittäin myönteinen ja vakuuttava. Hänen tärkein viestinsä oli 
se, että asiat menevät eteenpäin ja että hän haluaa rakentaa paremman Acehin 21. vuosisataa 
varten. Olisi hyvä ajatus kutsua hänet vierailemaan kehitysyhteistyövaliokunnassa.

Korruption torjunta

Monet valtuuskunnan tapaamista ihmisistä, olivatpa he hallituksen edustajia tai muita 
toimijoita, tunnustivat, että korruptio on suuri ongelma Indonesiassa ja erityisesti Acehissa. 
Sanomalehdet ja muut tiedotusvälineet julkaisevat joka päivä asiaan liittyviä artikkeleita. Se, 
että viranomaiset avoimesti myöntävät korruptio-ongelman olemassaolon, on sinänsä hyvä 
merkki. Sen kitkemiseksi ja sääntöjenvastaisuuksien tuomitsemiseksi on myös tehty paljon. 
Yhtenä esimerkkinä voidaan mainita, että Acehin entinen maaherra on nykyisin vankilassa. 
Korruptiota on torjuttava kaikilla siviili- ja sotilashallinnon tasoilla.
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Yhteys hallituksen ja GAMin väliseen rauhanprosessiin

Indonesian hallituksen ja Acehin vapautusrintaman GAMin edustajat solmivat Helsingissä 
kaksi päivää ennen tilapäisen valtuuskunnan matkaa Euroopasta Jakartaan 
yhteisymmärryspöytäkirjan, joka toi rauhan Acehiin. Tämä tehtiin Suomen entisen 
presidentin Martti Ahtisaaren vetämän Crisis Management Initiative -toimiston suojeluksessa. 
Helsingissä 15. elokuuta virallisesti allekirjoitetussa yhteisymmärryspöytäkirjassa sovitaan 
GAMin poliittisesta osallistumisesta alueellisen poliittisen puolueen muodossa sekä aseiden 
luovuttamisesta ja itsenäisyysvaatimuksesta luopumisesta. Lisäksi siinä vaaditaan valtion
armeijan huomattavan laajaa vetäytymistä sekä EU:n ja ASEANin tarkkailijoiden 
lähettämistä.

Vaikka tilapäisen valtuuskunnan ensisijaisena tehtävänä oli tarkastella Acehin avustus-, 
kunnostus- ja jälleenrakennustilannetta, se otti huomioon myös tämän täysin uuden poliittisen 
tilanteen, joka liittyy monella tavalla myös tsunamin jälkitilanteeseen.

Kun tsunami iski, Aceh oli ollut 19 kuukauden ajan poikkeustilassa ja siviilihätätilassa, jonka
nojalla maakunta oli suljettu humanitaarisilta järjestöiltä ja tiedotusvälineiltä. Tsunamin 
jälkeen Acehissa oli enimmillään 7 000 ulkomailta saapunutta henkilöä. Kun valtuuskunta 
vieraili alueella, heitä oli edelleen noin 3 000. Onkin selvää, että katastrofi toi Acehin
kansainväliseen tietoisuuteen.

Samaan aikaan armeija (komentaja Bambang Dharmonon mukaan noin 31 000 miestä) 
osallistui aktiivisesti humanitaarisiin operaatioihin maakunnassa, mikä muutti osin yleisön 
käsitystä heistä. Yhteisymmärryspöytäkirjan allekirjoittamista seurasi konkreettinen tulitauko.

Vaikka yhteisymmärryspöytäkirja on tärkeä askel eteenpäin, se on hauras ja sitä pitää lujittaa.
– Ensinnäkin pöytäkirjan on saatava poliittisten voimien tuki parlamentissa. Tässä 

yhteydessä on kiitettävä varapresidentti Kallan toimintaa, sillä hän on pannut itsensä 
henkilökohtaisesti likoon saadakseen sille parlamentissa edustettuina olevien 
poliittisten puolueiden johdon kannatuksen.

– Toiseksi eräät armeijan jäsenet, jotka pitävät itseään yhtenäisen Indonesian valtion 
puolustajina, eivät ole halukkaita hyväksymään rauhansopimusta GAMin kanssa. 
Heidän mielestään GAM ei luopunut itsenäisyysvaatimuksestaan, vaan pitää 
itsehallintoa askeleena kohti tätä päämäärää. 

– Kolmanneksi GAMin sisäinen komentoketju ei toimi täydellisesti, eikä ole täysin 
poissuljettua, etteikö syntyisi puolueesta eronneita ryhmiä, jotka haluavat jatkaa 
aseellista taistelua. 

Kielteistä syyttelyketjua on vältettävä kaikin keinoin. Tämä onkin yksi ASEANia ja EU:ta 
edustavien kansainvälisten tarkkailijoiden lisätehtävistä.

EU:n roolin lisäämiseen suhtaudutaan yleisesti ottaen erittäin suotuisasti Indonesiassa. 
Kysymys tarkkailijoiden valtuuksista nousi esiin moneen otteeseen tapaamisten yhteydessä. 
Yhtenä suuntauksena on maksimaalinen lähestymistapa, jossa vaaditaan rauhanturvajoukkoja. 
Tilapäinen valtuuskunta on sitä mieltä, ettei se ole oikeudellisesti mahdollista, koska kyse ei 
ole YK:n valtuutuksesta. Lisäksi se olisi poliittisesti epätarkoituksenmukaista. EU:n 
tarkkailijoiden pitäisi mennä Acehiin Indonesian hallituksen kutsusta seuraamaan Indonesian 
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sisäisten voimien välisen sopimuksen täytäntöönpanoa. Kansainvälisen yhteisön on 
muistettava, että Acehin tilanne on erilainen kuin Itä-Timorin tilanne ja että Indonesian 
kansallinen yhtenäisyys on säilytettävä. 

EU:n ja ASEANin tarkkailijat voivat ilman sotilaallista valtuutustakin olla hyvin tärkeässä 
asemassa yhteisymmärryspöytäkirjan täytäntöönpanon kannalta. Heille voitaisiin antaa 
valtuudet raportoida mahdollisista sopimusrikkomuksista ja ihmisoikeusloukkauksista, 
tarkkailla entisen GAMin taistelijoiden sotilasasemia ja armeijan vetäytymistä, luoda 
luottamusta osapuolten välille ja käyttää suostuttelun keinoja siihen, että osapuolet 
pidättäytyisivät rikkomasta sopimusta. Tällainen ”pehmeä” sotilaallinen läsnäolo on jo 
aiemmin useassa tapauksessa osoittautunut hyödylliseksi, ja se voi vaikuttaa merkittävästi 
rauhankulttuurin leviämiseen alueella. 

Samalla se on EU:lle testi, sillä kyseessä olisi ensimmäinen kerta, kun EU hoitaa tällaista 
tehtävää Kaakkois-Aasiassa.

Rauhansopimus tuli myös erittäin otolliseen ajankohtaan: tsunamin jälkeiseen 
jälleenrakennukseen virtaavat rahasummat muistuttavat hieman Marshallin ohjelmaa 
sodanjälkeisessä Euroopassa, ja ne tarjoavat ainutlaatuisen tilaisuuden lujittaa Acehin rauhaa 
kehityksen kautta.

Suositukset:

– EU:n pitäisi lisätä tukeaan työlle, jota Kuntoro tekee BRR:n kautta.
– Hallitusta olisi kannustettava toteuttamaan korruption vastaisia ponnisteluja.
– BRR:n pyrkimyksiä laatia viipymättä kaikkiin sidosryhmiin sovellettavat ohjeet, joihin 

sisältyy sisäinen eettinen säännöstö ja ulkoinen korruption vastainen julistus ja joissa 
keskitytään erityisesti hankintoihin, olisi tuettava.

– Olisi kiinnitettävä enemmän huomiota siihen, että kestävä jälleenrakennus, jossa 
pitäisi vähintäänkin täyttää kaikki seismiset turvallisuusvaatimukset, vie oman 
aikansa.

– Huomiota olisi kiinnitettävä myös äärimmäisen monimutkaiseen 
maanomistuskysymykseen, kuten uusien tonttien jakoon.

– Komission sitoumusta käyttää 350 miljoonaa euroa tsunamin tuhoista kärsineiden 
maiden kunnostamiseen ja jälleenrakentamiseen (207 miljoonaa euroa Indonesialle) ei 
saisi rahoittaa jo sovitusta kehitysavusta.

– Julkishallinnon valmiuksien palauttamista olisi tuettava 3,5 miljoonan euron suuruisen 
nopean toiminnan hankkeen kautta.

– Kalastusalalla etusija pitäisi antaa perinteiselle kalastukselle, jonka tavoitteena on
paikallisen väestön tarpeiden täyttäminen.

– EU:n ohjelmaa, jossa lähetetään vanhoja aluksia Euroopasta tsunamin runtelemille 
maille, pitäisi vastustaa, sillä alukset eivät vastaa kalastajien tarpeita eivätkä sovellu 
paikalliseen kalastusperinteeseen.

– Vuosituhattavoitteiden tulisi olla kunnostus- ja jälleenrakennustyön keskeinen 
viitekehys erityisesti koulutuksen, terveydenhuollon ja köyhyyden torjunnan aloilla.

– Rauhansopimusta olisi tuettava lähettämällä Indonesian hallituksen kutsusta EU:n ja 
ASEANin tarkkailijoita, joiden valtuudet kattavat oikeuden raportoida 



DT\579634FI.doc 9/12 362.473v02-00
FREELANCEKÄÄNNÖS

FI

sopimusrikkomuksista, ihmisoikeusloukkauksista sekä entisten GAMin taistelijoiden 
sotilasasemista ja armeijan vetäytymisestä.

– EU:n tarkkailuryhmän johtajan tulisi raportoida toiminnasta Euroopan parlamentille, 
neuvostolle ja komissiolle.

– Ympäristönäkökohtiin ja ekosysteemien tasapainoon on kiinnitettävä enemmän 
huomiota kunnostus- ja jälleenrakennustyössä; erityisesti puuntarve talojen ja laivojen 
rakentamista varten ei saa johtaa metsien liikahakkuuseen. Sen sijaan olisi tuettava 
puun tuontia sellaisilta Indonesian alueilta, joilla tätä vaaraa ei ole, tai muista maista.

– Tuuli- ja aurinkoenergian kehittämistä koskevaa BRR:n hanketta olisi tuettava.
– Sumatran luoteisosan metsiä on suojeltava myös sen takia, että ne ovat juomaveden 

lähde.
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Programme of the EP Delegation Visit on Aceh Reconstruction
Jakarta, 20 - 26 July 2005

Date Timing Institution / purpose

Wed, 20 Jul. 05 Arrival of the delegation in Jakarta 

Thu, 21 Jul. 05 8h15- 9h15 Breakfast brefing with EU HOMs

10h00 - 11h00 Courtesy call on Vice President of Republic of Indonesia

12h00 - 13h30 Lunch meeting with International Organisations UNDP 
resident coordinator, Bo Asplund with UN family : OCHA, 
FAO, WFP, UNFPA, UNHCR and UNICEF

14h00 -15h00 Meeting with People's National Assembly (MPR), Hidayat 
Nurwahid (PKS/Justice Welfare Party)

16h00 - 17h00 Meeting with Coordinating Minister for People's Welfare 
Affairs, Alwi Shihab

19h00 Dinner with Jakarta Editors Club incl. Bambang Harimurti, 
Agus Parengkuan, Aristides Katoppo, and others

Fri, 22 Jul. 05 9h30 Meeting with Civil society hosted by CSIS: Hadi Soesastro, 
Rizal Sukma (CSIS)

11h00 - 11h15 Departure to Ministry of Foreign Affairs

11h15 - 12h00 Meeting with Minister for Foreign Affairs, Hassan Wirajuda

13h55 Departure for Banda Aceh (Flight GA 186 )

16h15 - 16h40 Meeting with Chief of Aceh Reconstruction Agency (BRR), 
Kuntoro Mangkusubroto

17h45 Arrival to Banda Aceh

19h30 Dinner with International organisations, INGOs and EU MS 
representatives

Sat, 23 Jul. 05 09h30 - 10h30 Meeting with GTZ and UNDP

11h00 - 12h00 Meeting with Acting Governor Azwar Abubakar
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13h30-14h30 Meeting with local Aceh Recovery Forum and Members of 
Local Parliament 

14h30 - 17h Visit to tsunami-affected area in Banda Aceh and visit ECHO 
funded projects in Banda Aceh - camp and barracks 
(Temporary Location Center project), physcho support project 
- ICMC. Lok Nga: reconstruction boat project - TRIANGLE

Sun, 24 Jul. 05 8h30 Depart to Calang by UNHAS helicopter

09h00 Touch down in Calang

09h00 - 10h00 Meeting with all partners: IRC, MDM-Spain, ACF

10h00 - 11h30 To visit ECHO funded projects: International Rescue 
Committee project : water sanitation, camp, Medecins du 
Monde

12h00 Take off for Meulaboh

12h30 Touch down Meulaboh

12h30-13h00 Meeting with ECHO partners - Premiere Urgence, ACTED, 
Solidarite, IOM, OCHA

13h45 Visit ECHO funded projects: housing projects, - funded by 
Premiere Urgence, Solidarité; boat building yard - ACTED  
project 

15h00 Departure for Banda Aceh

18h25 Banda Aceh - Medan on flight GA 195

20h15 Meeting with Mike Griffith, Tedi Gunawarman (Leuseur 
Foundation International), Nurlisa Ginting (Head of Disaster 
Management, North Sumatera) and Edi Yaman (Deputy Head 
of Disaster Management North Sumatera)

Mon, 25 Jul. 05 08h00 Departure for Nias on UNHAS flight SW9

09h15 Arrival to Nias

09h00 Meeting with BPN, Aceh
11h00 Meeting with Chief of Aceh Reconstruction Agency (BRR), 

Kuntoro Mangkusubroto
13h00 Meeting with IOM and continue visit to IOM project funded

Visit of reconstruction market stalls and logistics project -
ECHO funded - IOM

14h30 - 15h45 Nias - Medan on UNHAS flight SW9
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Tue, 26 Jul. 05 09h00 Meeting with Sidney Jones, ICG

11h00 Meeting with Chairman for Commission I, Parliament, Theo 
Sambuaga

12h00 - 13h30 Luncheon with Yo Leitman, Multi Donor Trust Fund for Aceh 
and North Sumatera (MDTF) manager &  Sabine Joukes, 
Comunications officer of the MDTF, World Bank

14h00 Meeting with Speaker DPR, Agung Laksono (Golkar Party)

14h45 - 15h00 Transfer Parliament to EC

15h00 Debriefing with EU Ambassadors

16h00 Interview with Journalists (Mr Adin Kronos)

19h25 Return to Brussels (Flight No.LH 779 + LH 4570 )


